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Beheersing duivenpopulatie  -  Gebruik van anticonceptie

Duiven kunnen soms voor overlast zorgen. Bovendien vermeerdert de populatie zich 
vaak vrij snel, niet het minst omdat heel wat mensen - overigens met de beste 
bedoelingen - de dieren extra voederen. 

Een aantal lokale besturen heeft een strategie ontwikkeld om de evolutie van de 
duivenpopulatie op een diervriendelijke manier onder controle te houden door het 
gebruik van anticonceptie. De duivenpil is een diergeneesmiddel dat bestaat uit 
maïskorrels met daarover een laagje nicarbazine, het diergeneeskundig middel R-12. 
Hierdoor vervormt het vlies tussen het eiwit en het eigeel en wordt bevruchting 
onmogelijk. Het effect van de pil is tijdelijk: als de duiven meerdere dagen zouden 
stoppen met dit voer te eten, worden ze opnieuw vruchtbaar. Tongeren heeft 
bijvoorbeeld al zeer bevredigende resultaten geboekt door duiven de anticonceptiepil te 
geven via het voeder. Recent pakte ook Leuven uit met mooie resultaten. Sinds juli 2019 
zet de stad duiven aan de pil; waar voederbakken staan, is de populatie met 57 procent 
gedaald. 

Het succes van de strategie wordt mee bepaald door de medewerking van inwoners en 
bezoekers. De dieren wordt op vaste plaatsen en momenten gevoederd. Als mensen 
duiven zelf beginnen te voederen, komen ze niet meer naar de vaste voederplekken.

1. Beschikt de dienst Dierenwelzijn over gegevens van gemeenten en steden waar een 
lokale strategie is om de ontwikkeling van de duivenpopulatie onder controle te 
houden?

2. In welke steden en gemeenten wordt geopteerd voor anticonceptie, meer bepaald de 
‘duivenpil’?

3. Zal de minister de lokale besturen informeren over deze aanpak, meer bepaald door 
hen aan te sporen om dat voorbeeld te volgen en goede praktijken aan te reiken 
voor het geval ze geconfronteerd worden met een onwenselijke evolutie van de 
lokale duivenpopulatie?

4. Is een analoge aanpak ook mogelijk tegen overlast van meeuwen, ganzen of ander 
pluimvee?
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1-2.De dienst Dierenwelzijn heeft geen overzicht van de lokale initiatieven.

3. In 2018 heeft de Vlaamse Raad voor Dierenwelzijn een advies opgesteld ‘Het beheer 
van duivenpopulaties in steden’ met een stappenplan voor een geïntegreerd beleid 
om de duivenpopulatie succesvol te beheersen 
(https://dierenwelzijn.vlaanderen.be/sites/default/files/atoms/files/Advies%20VRv
D%20duiven%2021022018.pdf). Dit werd via de Caplo-nieuwsbrief van mei 2018 
bezorgd aan de lokale besturen.

4. De aanpak van de overlast door duiven kan niet zomaar toegepast worden voor 
andere vogelsoorten. Mijn diensten hebben geen kennis over het gebruik van 
nicarbazine als anticonceptie bij meeuwen, ganzen en ander pluimvee. 
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